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           PROTOKÓŁ – Nr II/2006  
 

                            z obrad II sesji V kadencji Rady Gminy   
                            Sulęczyno z dnia 06 grudnia 2006 roku,  
                            której obrady odbyły się w lokalu sali  
                            posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno 
                            i trwały od godziny 1103 do godziny 1330  
                                ------------------------------------------------------------------------ 
 
 
ZAŁĄCZNIKI: 
 
1.Zaproszenia radnych Rady Gminy na obrady II sesji V kadencji Rady Gminy  
   Su lęczyno – pismo Nr RG II/2/2006 z dnia 30 listopada 006 roku . 
 
2.Lista obecności radnych Rady Gminy i zaproszonych gości – strona 1 do  
   strony 3. 
 
3.Sprawozdanie wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas  
   obrad pierwszej sesji V kadencji Rady Gminy w dniu 22 listopada 2006 roku. 
 
4.Sprawodanie z prac W ójta Gminy za okres od dnia 25 października 
   2006 roku  ( ostatnia sesja ubiegłej kadencji ). 
 
5.UCHW AŁA – Nr II/8/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
   2006 roku  w sprawie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku  
   w Gminie Su lęczyno. 
 
6.UCHW AŁA – Nr II/9/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
   2006 roku  w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków  
   transportowych. 
 
7.Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu za dzierŜawę gruntów  
   gminnych. 
 
8.Projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w  
   wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków w Gminie Su lęczyno.  
 
9.UCHW ALA – Nr II/10/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
   2006 roku  w sprawie: odmowy zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  
   w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków w Gminie Su lęczyno. 
 

   10.UCHW AŁA – Nr II/11/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
        2006 roku  w sprawie: wyraŜenia woli zawarcia porozumienia  
        międzygminnego. 
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   11.UCHW AŁA – Nr II/12/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
        2006 roku  w sprawie upowaŜnienia Przewodniczącego Rady Gminy do  
        dokonywania czynności w sprawach z zakresu  prawa pracy wobec Wójta. 
 
   12.UCHW AŁA – Nr II/13/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
        2006 roku  w sprawie: u stalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Sulęczyno. 
  
   13.UCHW AŁA – Nr II/14/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
        2006 roku  w sprawie: zmian w budŜecie gminy Su lęczyno na rok 2006. 
 
   14.Pismo skierowane do Rady Gminy Sulęczyno od firmy Przewozy Autokarowe  
        Edmund DOMASZK z Su lęczyno, u lica Sobótki 10, a dotyczące poparcia w  
        celu  uzyskania l icencji przez przewoźnika na linię regularną Sulęczyno –  
        - Kartuzy. 
 
   15.Projekt budŜetu  Gminy Su lęczyno na rok 2007 wraz z objaśnieniami  
        i mieniem komunalnym. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 3 

 

               PROTOKÓŁ – Nr II/2006  
 

z obrad II sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
06 grudnia 2006 roku, której obrady odbyły się w lokalu    
    sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały od  
                      godziny 1103 do godziny 1330  
 ------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 Ad 1  
 
     Sprawy regulaminowe: 
 
  a)otwarcie II sesji V kadencji Rady Gminy. 
 
     Przew odniczący Rady Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA stw ierdził, iŜ „ otwieram       
     obrady II sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno ”. 
 
     Następnie pow itał radnych Rady Gminy, Wójta Gminy, Skarbnika Gminy,  
     sołtysów  z terenu gminy, dyrektorów  szkół oraz gości obecnych na obradach  
     sesji Rady Gminy. 
 
     Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział w zięło w  obradach drugiej sesji  
     V kadencji Rady Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która     
     stanow i załącznik do niniejszego protokołu ( str.1 ) .  
 
     Ponadto udział w zięło 20 osób, m.in.:  
 
     1.Wójt Gminy Sulęczyno                                           –  inŜ. Jan KULAS  
     2.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                    -  Barbara WAWRZON 
     3.Sołtys Sołectw a Sulęczyno                                     -  Bernadeta BASKE 
     4.Sołtys Sołectw a Mściszew ice                                  -  Brunon DĄBROWSKI 
     5.Sołtys Sołectw a Węsiory                                         -  Jan STYP-REKOWSKI  
     6.Soltys Sołectw a Podjazy                                         -  Kazimierz LABUDA 
     7.Sołtys Sołectw a Kistow o                                        -   Antoni THEUS 
     8.Sołtys Sołectw a Borek                                            -   Ryszard POBŁOCKI  
     9.Sołtys Sołectw a Sucha                                            -  Jan DOMASZK 
   10.Soltys Sołectw a śakow o                                          -  Stanisław  ZŁOCH   
   11.Sołtys Sołectw a Zdunow ice                                     -  Wacław  GÓRNY      
   12.Dyrektor Zespołu Szkół w  Sulęczynie                      -  mgr Robert MICHALSKI  
   13.Prezes Zarządu O/ZNP Sulęczyno                            -  mgr Krzysztof BASKE 
   14.Dyrektor Zespołu Szkół w  Mściszew icach                -  mgr Renata WĘSIERSKA  
   15.Proboszcz Parafii Rzymsko-Katolickiej  
        pw . „ Trójcy Św iętej ” w  Sulęczynie                        -  ks. Andrzej KARLIŃSKI  
   16.Pełnomocnik Wójta ds. realizacji gminnego  
        programu profilaktyki i rozw iązyw ania  
        problemów  alkoholow ych oraz narkomanii              -  Andrzej POTRAC 
   17.Członek Izby Rolniczej                                            -  Zbigniew  MIELEWCZYK. 
 
        Lista obecności stanow i załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 ); 
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b)zatwierdzenie porządku obrad II sesji Rady Gminy i wprowadzenie  
   ewentualnych zmian. 
 
    Wójt Gminy ani radni Rady Gminy nie zaproponow ali zmian w  porządku obrad 
    II sesji V kadencji Rady Gminy  Sulęczyno. 
 
    Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosow anie porządek  
    obrad II sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 
    Rada Gminy przystąpiła do głosow ania. 
 
    Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za zatw ierdzeniem porządku obrad II sesji V kadencji Rady Gminy głosow ało  
15 radnych Rady Gminy. 

 
    Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad II sesji V kadencji Rady Gminy  
    Sulęczyno w  w ersji, jak poniŜej: 
 

     1.Spraw y regulaminow e: 
 
         a)otw arcie II sesji Rady Gminy, 
         b)zatw ierdzenie porządku obrad II sesji Rady Gminy i w prow adzenie  
            ew entualnych zmian, 
         c)zatw ierdzenie protokołu z obrad I sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
            22 listopada 2006 roku. 
 
     2.Ślubow anie radnych Rady Gminy. 
 
     3.Ślubow anie Wójta Gminy. 
 
     4.Spraw ozdanie z w ykonania uchw ał Rady Gminy. 
 
     5.Spraw ozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
      6.Podjęcie uchw ał w  spraw ach: 
 
         a)podatku od nieruchomości i zw olnień od tego podatku w  Gminie Sulęczyno, 
         b)określenia w ysokości staw ek podatku od środków  transportow ych, 
         c)ustalenie staw ek czynszu za dzierŜaw ę gruntów  gminnych,  
          d)zatw ierdzenie taryf za zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorowe odprowadzanie  
            ścieków  w  Gminie Sulęczyno, 
         e)odmowy zatw ierdzenia taryf za zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e  
            odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno, 
         f )w yraŜenie w oli zaw arcia porozumienia międzygminnego, 
         g)upow aŜnienia Przew odniczącego Rady Gminy do dokonyw ania czynności w   
            spraw ach z zakresu praw a pracy w obec Wójta, 
         h)ustalenia w ynagrodzenia Wójta Gminy Sulęczyno, 
         i)zmian w  budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2006. 
 
      7.Interpelacje, zapytania i w olne w nioski; 
 
      c)zatwierdzenie protokołu z obrad I sesji V kadencji Rady Gminy     
       Sulęczyno z dnia 22 listopada 2006 roku. 
 



 5 

 
 
          Protokół z obrad I sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 22 listopada     
         2006 roku był do w glądu w  biurze Rady Gminy oraz został w yłoŜony w lokalu sali  
         posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno na godzinę przed obradami II sesji  
         V kadencji Rady Gminy Sulęczyno.  
 
         Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zadał pytanie w  brzmieniu: 
 
     Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uw agi do zamieszczonych treści  

         w  protokole Nr I/2006 sesji z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
         22 listopada 2006 roku ? 
 
          Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w  spraw ie protokołu z obrad I sesji  
         V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 22 listopada 2006 roku. 
 
          Rada Gminy nie w niosła uw ag do protokołu – Nr I/2006 z obrad sesji Rady       
         Gminy  Sulęczyno z dnia 22 listopada 2006 roku. 
 
        W zw iązku z pow yŜszym Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał  
         pod głosow anie protokół z obrad I sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
         22 listopada 2006 roku. 
 
         Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 
         - za zatw ierdzeniem protokołu z obrad I sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
           22 listopada 2006 roku głosow ało 14 radnych Rady Gminy, 
         - w strzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy. 
 
         W  zw iązku z pow yŜszym Rada Gminy zatw ierdziła protokół Nr I/2006 z obrad  
         sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 22 listopada 2006 roku. 
 

Ad 2 

   ŚLUBOWANIE RADNEGO RADY GMINY Sulęczyno. 

 

        Na pierw szej sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w  dniu 22 listopada  
    2006 roku nieobecny był radny Roman BRONK, który przebyw ał w  tym okresie w   
    szpitalu i nie mógł złoŜyć ślubow ania.  
    Dlatego w  porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy jest punkt, dot. ślubow ania  
    radnego Romana BRONK. 
 
    Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA czytał treść ślubow ania, a radny   
   Roman BRONK pow tarzał za nim rotę w  brzmieniu, jak poniŜej:  
 
   „ Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję  
     uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie 
     i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej  
     mieszkańców ” .  
 
    Radny Roman BRONK rotę ślubow ania zakończył słow em „ ślubuję ”. 
     
    Rada Gminy Sulęczyno przyjęła ślubow anie radnego Rady Gminy Romana BRONK. 
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Ad 3 

   ŚLUBOWANIE WÓJTA GMINY Sulęczyno. 

    Ślubow anie Wójta Gminy Sulęczyno inŜ. Jana KULASA. 

   Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS odczytał rotę ślubow ania w  brzmieniu: 
 
   „ Obejmując urząd wójta uroczyście ślubuję, Ŝe dochowam wierności  
      prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra  
      publicznego i pomyślności mieszkańców gminy ”.   
 
    Zakończył rotę słow em „ ślubuję ”, jednocześnie dodając zdanie „ Tak mi dopomóŜ  
    Bóg ”. 
     
    Rada Gminy Sulęczyno przyjęła ślubow anie Wójta Gminy Sulęczyno inŜ. Jana  
    KULAS. 
 

Ad 4 
 
      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Su lęczyno podjętych   
  podczas obrad I sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 22 listopada    
  2006 roku . 
 
      Spraw ozdanie z w ykonania uchw ał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas  
  obrad I sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 22 listopada 2006 roku  
  otrzymali radni Rady Gminy w  komplecie materiałów  za potw ierdzeniem odbioru w  
  dniu 30 listopada 2006 roku celem zapoznania się. 
 
      Rada Gminy przedmiotow e spraw ozdanie przyjęła bez uw ag. 
 

      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno    
 podjętych  podczas obrad I sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z    
 dnia 22 listopada 2006 roku  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
   
Ad 5 
 

      Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 
 25 października  2006 roku ( od ostatniej sesji ubiegłej kadencji ). 
 
        Spraw ozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 25 października 
  2006 roku otrzymali radni Rady Gminy w  komplecie materiałów  za potw ierdzeniem    
  odbioru w  dniu 30 listopada 2006 roku celem zapoznania się. 

    
   DYSKUSJA nad sprawozdaniem: 
    

1.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – pkt VI b) opłaty targow e 
– 10 zł/ doba od jednego stanow iska.  
Przekład: 
3 handlujących zestaw i 3 stoliki razem i będzie to stanow iło jedno stanow isko. 
NaleŜy określić w  m 2 w ielkość stanow iska, np. 5 m 2 będzie miało 1 stanow isko. 

 
2.Radny Roman BRONK – co będzie jeŜeli jest 6 m 2. 
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    To zagadnienie będzie moŜna omów ić w  punkcie 7 porządku obrad, a nie teraz  
    stw ierdził Wójt Gminy. 
 
 3.Radna mgr Ew a MICHALSKA poprosiła o w yjaśnienie punktu I ppkt 1) sprawozdania   
    Wójta, w  którym mow a jest o w zroście usługi średnio o około 4 %. 
    Jak to naleŜy rozumieć ? 
 
    Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS w yjaśnił, iŜ w  stosunku do okresu poprzedniego ceny      
    za odśnieŜanie dróg gminnych oraz Ŝw irow anie chodników  i ulic w zrosły średnio o  
    około 4 % na okres trzy letni, tj. do 31 kw ietnia 2009 roku. 
 
 4.Radny Kazimierz GAWIN poprosił o w yjaśnienie punktu IV, a który brzmi: 
    „ Na ukończeniu są prace przy remoncie boiska w raz z jego zapleczem. Zostały  
    między innymi w ykonane trybuny na około 300 miejsc siedzących ”. 
 
    Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS w yjaśnił, iŜ to będą normalne trybuny. Nie są to  
    praw dzie trybuny zadaszone, lecz część trybun w  okresie letnim 2007 roku będzie  
    zadaszona.  
 
    Kontynuacja w ypow iedzi radnego Kazimierza GAWIN – blaszane zadaszenie. To  
    stw arza duŜe zagroŜenie dla dzieci. NaleŜy je umocow ać. 
 
    Wójt Gminy – są to ław ki rezerw ow e, które zostaną zamocow ane. 
       
      Na pow yŜszym zakończono w yjaśnienia dotyczące spraw ozdania z prac Wójta     
   Gminy w  okresie od dnia 25 paŜdziernika 2006 roku. 
 
       Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 
  25 paŜdziernika 2006 roku ( ostatnia sesja ubiegłej kadencji ) stanowi  
   załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

Ad 6  
 
    Podjęc ie uchwał w sprawach:  
 
a)podatku od nieruchomośc i i zwolnień od tego podatku w Gminie     
   Sul ęc zyno. 
  
    Radni Rady Gminy w  komplecie materiałach za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 
    30 listopada 2006 roku otrzymali projekt uchw ały w  spraw ie: podatku od nierucho- 
    mości i zw olnień od tego podatku w  Gminie Sulęczyno celem dogłębnego  
    zapoznania się i w niesieniem ew entualnych zmian do przedstaw ionego projektu. 
 

    Zabrał głos Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS, który stw ierdził, Ŝe zaproponowane zostały  
    podw yŜki staw ek: 
 

- podatku od nieruchomości średnio o 2 %,  
- podatku od środków  transportow ych - średnio o w ielkość w zrostu staw ek  

maksymalnych, 
- za dzierŜaw ę gruntów  gminnych – średnio o 10 %. Jednocześnie naleŜy 

nadmienić, Ŝe do chw ili obecnej obow iązują staw ki czynszu za dzierŜaw ę 
gruntów  gminnych uchw alone na rok 2002. 

 
    Coroczna podw yŜka staw ek średnio o stopień inflacji oznacza, Ŝe realnie pozostają  
    one na tym samym poziomie. Wprow adzenie niŜszych podw yŜek, albo ich  
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    zaniechanie spow odow ałoby konieczność radykalnego w zrostu w latach następnych. 
 
    Dyskusja nad stawkami podatku od nieruchomości: 
 
    1.Radny Kazimierz GAWIN zaproponow ał w  & 1 punkcie 3 propozycję Wójta Gminy  
       staw kę podatku obniŜyć o 50 % , tj. 8,48 zł, zmniejszyć na 4,24 zł, a dotyczy to  
       pow ierzchni uŜytkow ej zajętej na prow adzenie działalności gospodarczej w   
       zakresie obrotu kw alif ikow anym materiałem siewnym.  
       Dlatego, gdyŜ w iadomym jest, Ŝe jest to działalność sezonow a. 
       MoŜe jakaś osoba zainteresuje się zaopatryw aniem miejscow ych rolników  w   
       materiał siew ny. W inniśmy stw orzyć taką moŜliw ość. 
       Składam wniosek o obniŜenie proponow anej staw ki. 
 
       Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS przychylił się do w niosku radnego Kazimierza    
       GAWINA proponując ustalić staw kę w  w ysokości 4,25 zł od 1 m2 pow ierzchni  
       uŜytkow ej na pow yŜszy cel. 
 
       Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosow anie w niosek  
       radnego Kazimierza GAWINA. 
 
       Rada Gminy przystąpiła do głosow ania. 
 
       Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 
       - za w nioskiem radnego Kazimierza GAWINA głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 
   
       Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w niosek radnego K.GAWINA. 
 
       Rada Gminy w  & 1 w  pkt 3) w prow adziła zapis: 4,25 zł od 1 m2  pow ierzchni  
       uŜytkow ej. 
 
       Na pow yŜszym zakończono dyskusję nad projektem przedmiotow ej uchw ały. 
 
        Po w prow adzeniu tego zapisu Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
    poddał pod głosow anie projekt uchw ały w  spraw ie: podatku od nieruchomości 
    i zw olnień od tego podatku w  Gminie Sulęczyno.    
   
     Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie: podatku od nieruchomości i zwolnień od tego  
podatku w  Gminie Sulęczyno głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 

    UCHW AŁA – Nr II/8/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia  
    06 grudnia 2006 roku  w sprawie: podatku  od nieruchomości  
    i zwolnień od tego podatku  w Gminie Su lęczyno stanowi załącznik do  
    niniejszego protokołu; 

 
b)określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 
   Radni Rady Gminy w  komplecie materiałów  otrzymali projekt uchw ały w  w /w   
   spraw ie za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 30 listopada 2006 roku celem  
   dogłębnego zapoznania się z projektem określenia w ysokości staw ek podatku od  
   środków  transportow ych na rok 2007. 
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   Proponuje się w zrost w  poszczególnych pozycjach maksymalnie o 20,00 zł. 
  
   Rada Gminy określiła w ysokość staw ek podatku od środków  transportowych na rok  
   2007. 
   
   Po ustaleniu w ysokości staw ek podatku od środków  transportow ych na rok 2007  
   Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchw ały w  spraw ie: określenia w ysokości  
   staw ek od środków  transportow ych. 
 
   Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
     

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie: określenia w ysokości staw ek podatku od 
środków  transportow ych głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 

 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 

   UCHW AŁA – Nr II/9/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
  2006 roku  w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków  
  transportowych stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

c )ustal enie stawek c zynszu za dzierŜawę gruntów gminnych. 
 
    Radni Rady Gminy w  komplecie materiałów  za potw ierdzeniem odbioru w  dniu  
    30 listopada 2006 roku otrzymali projekt uchw ały w  spraw ie ustalenia staw ek  
    czynszu za dzierŜaw ę gruntów  gminnych. 
 
    DYSKUSJA nad ustaleniem stawek czynszu za dzierŜawę gruntów gminnych:: 
 
1.Radny Kazimierz GAWIN – z materiałów  w ynika, iŜ jest propozycja Wójta Gminy,  
   aby ustalić staw kę czynszu za dzierŜaw ę 1 m2 gruntu gminnego: 

       w  punkcie 1) na cele handlow e i usługow e nieruchomości o pow ierzchni do  
       100 m2  - 4,00 zł w  stosunku miesięcznym, zaś w  punkcie 2) na cele handlow e 
       i usługow e nieruchomości o pow ierzchni pow yŜej 100 m2 – 0,40 zł. 
       Zapisy te są niezrozumiałe. 
 
       Czy nie moŜna byłoby te dw a punkty połączyć w  jedno ? 
 
       Na przykład:  
  

1) na cele handlow e i usługow e nieruchomości o pow ierzchni do 100 m 2 
      – 4,00 zł, zaś za kaŜdy kolejny m 2 pow yŜej 100 m 2 – 0,40 zł.  

         
       Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS zawnioskow ał o w ycofanie z porządku obrad II sesji  
       V kadencji Rady Gminy projekt uchw ały w  spraw ie ustalenia staw ek czynszu za  
       dzierŜaw ę gruntów  gminnych, celem sprecyzow ania zapisu. 
       Ustalenie staw ek czynszu za dzierŜaw ę gruntów  gminnych nastąpi na następnej  
       sesji Rady Gminy.  
        
       Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosow anie w niosek  
       Wójta Gminy o w ycofanie z porządku obrad spraw y z zakresu ustalenia staw ek  
       czynszu za dzierŜaw ę gruntów  gminnych. 
 
       Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 
       - za w nioskiem głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 
 
       Rada Gminy w ycofała punkt 6 c) z porządku obrad; 
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d)zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
   odprowadzanie śc ieków w Gminie Sul ęc zyno. 
 
   Radni Rady Gminy otrzymali za potw ierdzeniem odbioru w  dniu 30 listopada  
   2006 roku w  komplecie materiałów  projekt uchw ały w  sprawie zatwierdzenia taryf za  
   zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie  
   Sulęczyno. 
 
   Dyskusja nad zatwierdzeniem taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
   odprowadzanie ścieków w Gminie Sulęczyno: 
 
   1.Radny mgr Grzegorz STEFAŃSKI stw ierdził, iŜ nie pow inno się podnosić ceny  
       w ody, lecz pozostaw ić na dotychczasow ym poziomie.  
       Pow inniśmy dąŜyć do zmniejszenia ubytków .  
 
   2.Radny Jan SOMINKA wnioskow ał, aby skupić się na kontroli – są zatrudnieni  
      ludzie w  urzędzie, którzy mogą ten stan zmienić i na bieŜąco kontrolow ać ubytki  
      w ody. 
  
   3.Radny Roman STENKA poruszył spraw ę hydrantów  - część hydrantów  jest  
      spróchniałych, skorodow anych. 
 
      Ubytki w ody są za duŜe, naleŜy coś w  tej spraw ie zrobić, a nie tylko corocznie  
      podnosić cenę w ody.   
 
   4.Radny mgr Grzegorz STEFAŃSKI – w czasow icze płacą za zuŜycie w ody ryczałtowo. 
      Celow o nie zakładają w odomierzy, gdyŜ płacąc ryczałtem płacą znacznie mniej. 
      Dlatego mogą sobie pozw olić na myją po kilka samochodów , w lew ają w odę do  
      sw oich basenów , podlew ają drzewka, krzew y, traw y, itd. 
      Tutaj naleŜy szukać oszczędności, a nie godzić się z tym stanem rzeczy. 
       
   5.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stw ierdził, iŜ za okres letni br. za  
      podlew anie traw y zapłaciłem kw otę w  w ysokości 1.200,00 zł. Gdybym nie posiadał  
      w odomierza to nie płaciłbym za podlew anie. 
      Proponuję, aby w odomierze załoŜyć na koszt gminy i w prow adzić stała opłatę,  
      niew ielką kw otę za ten licznik. 
      Z materiałów  w ynika, iŜ ucieka nam ponad 27.000 m3  wody, tj. za kw otę  
      60.000,00 zł. 
 
   6.Radny Roman BRONK z w ypow iedzi Przew odniczącego RG w ynika, Ŝe chce Pan  
      w prow adzić abonament dla odbiorców  w ody, takŜe dla tych którzy uczciwie płaca  
      za pobór w odę. 
      Jeśli nie podniesiemy ceny w ody, chociaŜby o porę groszy, to w  kolejnych latach  
      będziemy zmuszeni podnieść drastycznie. 
      Zdaniem radnego naleŜy to czynić sukcesywnie. 
 
   7.Radny Kazimierz GAWIN stw ierdził, iŜ dziw ię się Panu radnemu Romanow i  
      BRONKOWI. 
      Ubytki w ody w ynoszą kw otow o około 60.000,00 zł, a w zrost przychodów planuje  
      się w  w ysokości 18.480,00 zł.  
      Kw oty mów ią same za siebie. Jest, gdzie szukać brakujących środków . 
      To co pow iedział w cześniej w  sw ojej w ypow iedzi Pan Bronk pow tarzamy od 8 lat. 
      W  niektórych gminach nie ma ubytków , gdyŜ tam pilnują tych spraw , tak, jak np.  
      elektrownia, telekomunikacja.  
      Podw yŜki ceny w ody tylko mobilizują do „ podbierania ” w ody przez niektórych  
      nieuczciw ych odbiorców . 
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     Mamy tego św iadomość, Ŝe w odomierze się amortyzują. Posiadamy liczniki  
     odczytu poboru w ody to się zgadza, ale czy one działają dobrze tego teŜ do końca  
     nie w iemy. 
     Przykład: mieszkamy od 29 lat w  Sulęczynie, posiadamy ten sam w odomierz od  
     samego początku zamieszkania. Po tylu  latach pow inna być legalizacja  
     w odomierzy. 
     Uw aŜam, Ŝe nie naleŜy podw yŜszać cenę w ody. Kw otę w  w ysokości 60.000,00 zł  
     naleŜy szukać, gdzie indziej.  
     JeŜeli sobie z tym problemem nie radzimy, to naleŜy zatrudnić do pracy innych  
     ludzi. 
     Co się tyczy odpłatności za ścieki odprow adzane do kanalizacji sanitarnej w   
     Sulęczynie – stosunek w ody do ścieków  1 : 1. 
     W iadomo, Ŝe pobierana w oda nie w szystka trafia do kanalizacji sanitarnej. 
     Wnioskow ałem o to w  zeszłej kadencji Rady Gminy. 
     Pan Wójt udow adniał Radzie, Ŝe tak być nie moŜe, Ŝe naleŜy podjąć uchw ałę 1: 1,  
     gdyŜ inaczej będzie uniew aŜniona, zakw estionow ana przez nadzór. 
     Trzech radnych poparło mój w niosek, lecz reszta uw ierzyła Panu Wójtow i 
     i w prow adzono zapis w  brzmieniu:  
     „ W  razie braku urządzeń pomiarow ych ilość odprow adzanych ścieków  ustala się  
       jako równą ilość w ody dostarczonej przez dostaw cę oraz pobranej z innych 
       źródeł ”. 
     Radca prawny obsługujący nasza gminę takŜe obsługuje sąsiednią gminę StęŜyca,  
     gdzie obniŜono o 10 % , nie zastosow ano przelicznika 1 : 1, lecz 1 : 0,9 tam radca  
     prawny zaakceptow ał taki zapis.  
     Wydział Prawny i Nadzoru Pomorskiego Urzędu Wojew ódzkiego nie zakwestionował  
     tego rozw iązania w  gminie sąsiedniej, gdyŜ dalej on funkcjonuje. 
     Ponownie Rada Gminy będzie musiała pow rócić do regulaminu i zmienić ten zapis. 
 
  8.Radny Stanisław  KLASA – słyszymy, Ŝe przez 8 lat nic nie zrobiono celem poprawy  
     gospodarki w odno – ściekow ej w  Gminie. 
     Dlaczego nie przeprow adzono kontroli celem w ychwycenia w szelkich  
     niepraw idłow ości. Rocznie tracimy 60.000,00 zł. 
 
  9.Radny Sław omir KELLER – w iemy takŜe, Ŝe niektórzy odbiorcy w ody stosują róŜne  
     kombinacje z w odomierzami.  
  
10.Radny Roman BRONK – mów i się tu o legalizacji w odomierzy. W  w yniku tej  
     operacji dojdą jeszcze koszty legalizacji w odomierzy i ich ew entualna w ymiana. 
      
11.Radny mgr Grzegorz STEFAŃSKI – są takie przecieki, gdzie w oda się lała kilka  
     miesięcy, np. przy poczcie. Przeciek usunięto przy okazji budow y mostu.  
     To karygodne, Ŝe przeciek tak długo nie był usunięty.  
 
12.Przecieki w inne być natychmiast usuw ane. Czasami są problemy z   
     umiejscow ieniem przecieku, w iem, Ŝe w ojsko ma odpow iednie urządzenia i moŜna  
     szybko miejsce to zlokalizow ać stw ierdził Przew odniczący Rady Gminy Bernard  
     GRUCZA.  
 
13.Radny Czesław  MYSZK – liczniki w inne być zakładane na w łasny koszt. 
     Przykład: w  Gminie Sierakow ice odbiorcy w ody posiadają drugi licznik  
     tzw . ogrodow y.  
                                                                                                                                                                                                     
14.Radny Jan SOMINKA – w czasow icze pow inni na sw oich posesjach zamontow ać    
     w odomierze, w tedy mogliby, np. w lew ać w odę do sw oich basenów  i płacić za ten  
     pobór w ody.  
          
15.W iceprzew odniczacy Rady Gminy Stefan KARCZ stw ierdził, iŜ nie jest tak, Ŝe  
     zeszła Rada nic w  tym zakresie nie robiła, aby popraw ić ten stan rzeczy, m.in.     
     w prow adzono prow izje dla inkasentów . 
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     Czy był z tego jakiś efekt ? 
     Czy były pomniejszone ubytki ?  Tego do końca nie w iem. 
     Co się tyczy spraw y legalizacji w odomierzy – nie moŜna patrzeć na koszty, 
     liczniki musza być spraw dzane i plombow ane. 
  
16.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – naleŜy w szystko skalkulow ać  
     i pow oli doprow adzić gospodarkę w odno – ściekow ą do porządku. 
     NaleŜy, m.in. szukać nitek dodatkow o podłączonych. Te w szelkie czynności moŜna  
     w ykonać w łasnymi siłami. 
     Nie musi to robić sołtys, lecz mogą to na zlecenie, np. w ykonać studenci. 
     Tak samo naleŜy uczynić z nieruchomościami – musi być w iększa ściągalność  
     podatku od nieruchomości – naleŜy w ychwycić ukończone budow y i juŜ  
     zamieszkałe, ale jeszcze bez odbioru końcow ego.  
  
17.Sołtys Sołectw a śakow o Stanisław  ZŁOCH – naleŜy u odbiorców  spraw dzać nitki  
     boczne, a takŜe w szystkie krany, czy nie ma ujęć poza odczytnikiem w ody. 
      
     Do w cześniejszych w ypow iedzi ustosunkow ał się Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS  
     tw ierdząc, iŜ nie jest praw dą, Ŝe Rada Gminy corocznie podw yŜszała cenę w ody. 
     W  2006 roku nie było podw yŜki. Na 2007 rok proponuję w zrost ceny o w zrost  
     inf lacji. Staw ki w inne być co dw a lata podw yŜszane.  
     Absurdalne jest stw ierdzenie, Ŝe w  innych gminach nie ma ubytków  w ody. 
     Czy jest tak, Ŝe w  innych gminach z w ody nie korzysta straŜ, szkoły, przedszkole,  
     urząd gminy. Z w ypow iedzi radnego w ynika, Ŝe w  tych gminach nie są podlew ane  
     stadiony, nie jest płukana sieć w odociągow a.   
     Czy ktoś z Państw a w  to w ierzy ? To jest nie moŜliw e. 
     Nie ma gminy, gdzie nie ma ubytków  w ody, lecz mogą być mniejsze i trochę  
     w iększe. 
     Abonament – o tej kw estii była mow a w  ubiegłej kadencji – podjęto decyzję o  
     nie ustalaniu abonamentu. 
     Now e budow y – w łaściciele now ych budów  przychodzą do tut. Urzędu i w ykupują  
     w odę na potrzeby tej inw estycji. 
     Przeciek koło poczty – ta sytuacja trw ała dość długo, gdyŜ grunt był zmarznięty  
     i nie było takiej moŜliw ości, aby go szybko usunąć.  
     Przelicznik 1: 0,9 – nic o tym nie w iem. 
     Rada Gminy nie pow inna pow ielać złych przykładów  stosow anych w  innych  
     gminach. 
     Nasz regulamin zaopatryw ania ludności w  w odę jest dostosow any do  
     obow iązujących przepisów . 
     Rada Gminy moŜe uchw alić taryfy za zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e  
     odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno, albo nie uchw alić, jeŜeli uzna, Ŝe ta  
     uchw ała jest niezgodna z praw em.  
     Cena w ody w  naszej gminie pow inna być najw yŜsza w  pow iecie, gdyŜ na 1 km 2  
     przypada 36 osób, a średnio w  pow iecie 100 osób. 
     U nas staw ki są na poziomie średnim.  
 
18.Radny Kazimierz GAWIN – na co planuje się przeznaczyć środki inw estycyjne ? 
 
     Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS tw ierdząc, iŜ, m.in.: 
 

- 200.000,00 zł na opracow anie dokumentacji na rozw iązanie gospodarki wodno  
                      -ściekow ej rozlewni rzeki Słupi, 

-   40.000,00 zł – w odociąg Borow iec, 
-     6.500,00 zł – w odociąg Mściszew ice. 

 
19.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – w  kalkulacji Urzędu Gminy  
     Sulęczyno na 1 m3 w ody i ścieków  w edług poniesionych i planow anych rocznych  
     kosztów  utrzymania i eksploatacji na rok 2007 urządzeń w odno – kanalizacyjnych  
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     w  punkcie 2 – w ynagrodzenia osobow e pracowników  z 69.920,00 zł do 
     86.200,00 zł, czyli o 16.280,00 zł planuje się w ięcej na płace w  2007 roku.  
 
     Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON udzieliła w yjaśnień:  
 

- planuje się o 7 % zw iększenia płac, 
- wypłacenie nagrody jubileuszow ej. 
 
Kontynuacja w ypow iedzi Przew odniczącego Rady Gminy Bernarda GRUCZY  
- pkt 6 - zakup materiałów  i w yposaŜenia w zrost o 14.000,00 zł, co w  tym się  

                      mieści ? 
 
     Odpow iedzi udzieliła Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON planuje się: 
 
     – zakup 2 pomp do hydroforni w  Kistow ie - 10.000,00 zł,  
     - zakupy do hydroforni w  Bukow ej Górze   -   8.500,00 zł, 
     - zakup spręŜarki                                       -   5.000,00 zł, 
     - zakup tablic, itd. 
 
10.Radny Czesław  MYSZK zadał pytanie:  
 
     Ile kosztuje podłączenie do w odociągu ?    
      
     Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS tw ierdząc, iŜ nie ściągamy opłat 
     za przyłącza. Przyłącza są w ykonyw ane na koszt w łasny zainteresow anego. 
 
21.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – aby mieć jasność naleŜy  
     zamontow ać w odomierze w  obiektach ośw iatow ych, remizach OSP, Urzędzie  
     Gminy, itd. Wtedy będziemy w iedzieli, ile m3 jest zuŜyw anych przez te jednostki. 
 
22.Zdaniem radnego Grzegorza BIELICKIEGO naleŜy przyjąć uchw ałę o zatw ierdzeniu  
     taryf. 
 
23.Radny Kazimierz GAWIN – jak długo będziemy w racać do spraw y ubytków  w ody ? 
 
24.Radny mgr Grzegorz STEFAŃSKI – pow inien tu być tu radca prawny. On ma tu być  
     zaw sze. Dlaczego zatw ierdzenie taryf trafia pod obrady w  ostatnim dniu ? 
     Nasuw a się pytanie: 
     kto tu jest dla kogo ? 
      
     Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – na ½ etatu pracuje w  naszej gminie radca prawny. 
     On moŜe tu przyjechać, lecz niczego to nie zmieni. 
 
25.Zdaniem radnego inŜ. Marcina JARZEMBIŃSKIEGO naleŜy w  jak najkrótszym  
     okresie uporządkow ać gospodarkę w odno – ściekow ą, m.in. poprzez montaŜ  
     w odomierzy przez letników  na sw oich posesjach na w łasny koszt, szybkie usuwanie  
     przecieków . 
     NaleŜy nareszcie przejść do czynów , a nie tylko o tym mów ić. 
 
26.Pytanie zadane przez radnego G.STEFANSKIEGO w  brzmieniu:  
     jakie będą skutki odrzucenia tej uchw ały ?  
 
     Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – jeśli rada gminy stw ierdzi, Ŝe taryfy zostały  
     sporządzone niezgodnie z obow iązującymi przepisami to moŜe odmów ić  
     zatw ierdzenia taryf. 
 
27.Sołtys Sołectw a Mściszew ice Brunon DĄBROWSKI stw ierdził, iŜ trzeba mieć tego  
     św iadomość, Ŝe „ radnym się byw a ”. 
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     Dopłacamy do zakupu w ody do Gminy StęŜyca – jest róŜnica w  cenie w ody.  
     Jeśli miejscow ości Czarlino, Borow iec zostaną podłączone do gminy sieci, to  
     tych ubytków  rzeczyw istych będzie mniej. 
     Co się tyczy przecieków  - są zgłaszane i likw idow ane. 
     Na pewne podw yŜki mieszkańcy są przygotow ani, lecz nie mogą one być  
     drastyczne. 
 
28.M inimalne podw yŜki moŜna w prow adzić stw ierdził radny Józef MALEK. 
 
29.Radny Grzegorz STEFAŃSKI – w  spraw ie zmniejszenia ubytków  dotychczas nic nie  
     zrobiono. Nie będę płacił za kogoś. Pękła rura i się ją nie w ymienia – to ma być  
     gospodarz ? 
     JeŜeli jest aw aria to będę czekać na usuniecie, aŜ w iosna nadejdzie. 
     Na pewno nie. 
 
30.Radny Kazimierz GAWIN zw rócił się do Pani Skarbnik – dalej tak nie moŜemy  
     dreptać w  miejscu. 
     NaleŜy szacunkowo w yliczyć, ile kosztuje, np. podlew anie stadionu, ile m3 w ody  
     zuŜyw a straŜ, jednostki organizacyjne.  
     Bardzo dobrze rozliczają się hydrofornie w  Węsiorach, śakow ie, zaś Bukowa Góra  
     juŜ nie tak się rozlicza. Nie musimy bać się o tym mów ić głośno. 
 
     Składam wniosek o odmow ę zatw ierdzenia taryf za zbiorow e zaopatrzenie w wodę  
     i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno na rok 2007. 
 
     Zabrał głos Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS – porównyw anie hydroforni to  
     nieporozumienie, gdyŜ naleŜy mieć na uw adze długość sieci w odociągow ej:  
 

- ok. 3 km długości ma sieć Węsiory,  
- 1 km długość ma sieć w  śakow ie, 
- 3,5 km długość ma sieć Bukow a Góra, 
- ok.17 km długość ma sieć w  Mściszew icach, 
- 28 km długość ma sieć w  Kistow ie. 
  

     Wnioski:  
 
     1.Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS zawnioskow ał o zatw ierdzenie taryf za zbiorow e  
        zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno. 
 
     2.Radny Kazimierz GAWIN zawnioskow ał o odrzucenie zatw ierdzenia taryf za  
        zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie 
        Sulęczyno.  
 
     Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosow anie w niosek  
     Wójta Gminy inŜ. Jana KULAS o zatw ierdzenie taryf za zbiorow e zaopatrzenie  
     w  w odę i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno na rok 2007. 
 
     Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 
    - za zatw ierdzenie taryf za zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorowe odprowadzanie  
      ścieków  w  Gminie Sulęczyno głosow ało 2 radnych Rady Gminy, 
    - przeciw ko głosow ało 12 radnych Rady Gminy, 
    - w strzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy. 
 
    Następnie Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosow anie 
    w niosek radnego Kazimierza GAWIN o odrzucenie zatw ierdzenia taryf za zbiorowe  
    zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno. 
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    Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za w nioskiem radnego Kazimierza GAWIN w  spraw ie odrzucenia zatwierdzenia  
taryf za zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e odprow adzanie ścieków w 
Gminie Sulęczyno głosow ało 13 radnych Rady Gminy, 

      -    przeciw ko w nioskow i głosow ało 2 radnych Rady Gminy. 
 
    W  zw iązku z pow yŜszym Rada Gminy nie zatw ierdziła taryf za zbiorow e  
    zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno na  
    2007 rok.  
     
    Projekt uchw ały w raz z kompletem materiałów  w  przedmiotow ej spraw ie stanowi  
    załącznik do niniejszego protokołu; 
        
e)odmowy zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  
  odprowadzanie śc ieków w Gminie Sul ęc zyno. 
 
  Radni Rady Gminy w  komplecie materiałów  takŜe otrzymali projekt uchw ały o  
  odmow ie zatw ierdzenia taryf za zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e  
  odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno. 
 
  Rada Gminy Sulęczyno w  punkcie 6 d) porządku obrad po w cześniejszych  
  w ypow iedziach odmów iła zatw ierdzenia taryf za zbiorow e zaopatrzenie w  w odę 
  i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno na 2007 rok. 
 
  Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosow anie projekt  
  uchw ały w  spraw ie: odmowy zatw ierdzenia taryf za zbiorow e zaopatrzenie w wodę  
  i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno. 
 
  Rada Gminy przystąpiła do głosow ania. 
 
  Głosow anie przebiegało, jak poniŜej:  
 
   - za podjęciem uchw ały w  spraw ie: odmowy zatw ierdzenie taryf za zbiorow e  
     zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e odprow adzanie ścieków  w  Gminie Sulęczyno  
     głosow ało 13 radnych Rady Gminy, 
   - przeciw ko podjęciu uchw ały głosow ało 2 radnych Rady Gminy. 
 
  Rada Gminy podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 
  UCHW AŁA – Nr II/10/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia 
  2006 roku  w sprawie: odmowy zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  
  w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków w Gminie Su lęczyno stanowi  
  załącznik do niniejszego protokołu; 
  
f)zawarc ia porozumienia międzygminnego. 
 
   Radni Rady Gminy otrzymali w  komplecie materiałów  za potw ierdzeniem odbioru  
   w  dniu 30 listopada 2006 roku projekt uchw ały w  spraw ie: w yraŜenia woli zawarcia  
   porozumienia międzygminnego miedzy Gminą Sulęczyno i Gminą Sierakow ice w   
   spraw ie pow ierzenia Gminie Sierakow ice zadania publicznego pod nazw ą:  
   „ Uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej zlewni rzek Słupi i Łupawy na  
      terenie gmin Sierakowice i Sulęczyno ”. 
   
   Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS udzielił w yjaśnień: 
  
   Rada Gminy poprzedniej kadencji podjęła uchw ałę w  spraw ie: w yraŜenia w oli  
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   zaw arcia porozumienie między Gminą Sulęczyno i Gminą Sierakow ice w  spraw ie  
   pow ierzenia Gminie Sierakow ice zadania publicznego pod nazw ą: „ Uporządkowanie  
   gospodarki wodno – ściekowej na terenach przylegających do Jeziora  
   Gowidlińskiego ”. 
   Zostało podpisane porozumienie. 
   Teraz proponuję zmianę tego zapisu, która daje w iększe moŜliw ości pozyskania  
   środków  finansow ych na uporządkow anie gospodarki w odno – ściekowej zlewni rzek  
   Słupi i Łupaw y na terenie gmin Sierakow ice i Sulęczyno. 
   Tak skonstruow ana uchw ała daje moŜliw ość doprow adzenia w odociągu Podjazy –  
   - Amalka – Augustow o, a takŜe moŜe umoŜliw ić skanalizow anie Podjaz, Amalki,  
   śakow a, Kistow a, Borku, Bielaw ek. 
   Daje moŜliw ość doprow adzenia kanalizacji do Mściszew ic, Węsior i Bukow ej Góry. 
   Jeśli Rada podejmie taką uchw ałę, to następnym krokiem będzie podpisanie nowego  
   porozumienia z gminą Sierakow ice. 
   Wspólnie będziemy mieli w iększą moŜliw ość pozyskania środków .  
   W  tej sposób będzie jeden zleceniodaw ca i jeden płatnik. 
 
   Po tym w yjaśnieniu zagadnienia Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
   poddał pod głosow anie projekt przedmiotow ej uchw ały. 
 
   Rada Gminy przystąpiła do głosow ania nad podjęciem uchw ały w  sprawie: wyraŜenia   
   w oli zaw arcia porozumienia międzygminnego. 
 
   Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie: w yraŜenia w oli zaw arcia porozumienia 
międzygminnego głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 

 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 
  UCHW AŁA – Nr II/11/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
  2006 roku  w sprawie: wyraŜenia woli zawarcia  porozumienia  
  międzygminnego  stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

g)upowaŜnienia Przewodnic zącego Rady Gminy do dokonywania czynności w  
  sprawach z zakresu prawa pracy wobec  Wójta. 
 
   Rada Gminy w  komplecie materiałów  za potw ierdzeniem odbioru w dniu 30 listopada  
   2006 roku otrzymała projekt uchw ały w  spraw ie upow aŜnienia Przew odniczącego  
   Rady Gminy do dokonyw ania czynności w  spraw ach z zakresu praw a pracy w obec  
   Wójta, za w yjątkiem ustalenia jego w ynagrodzenia.  
 
   DYSKUSJA: 
 
   1.Radny Józef MALEK zadał pytanie:  
 
      Na czym ma to polegać ? 
 
      Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS w yjaśniając, iŜ Przew odniczący  
      Rady Gminy udziela w ójtow i urlopu, deleguje słuŜbow o ( podpisuje delegacje ). 
 
      Po tych w yjaśnieniu Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod  
      głosow anie projekt uchw ały w  spraw ie upow aŜnienia Przew odniczącego Rady      
      Gminy do dokonyw ania czynności w  spraw ach z zakresu praw a pracy wobec Wójta. 
 
      Głosow anie przebiegało, jak poniŜej:  
 
      - za podjęciem uchw ały w  spraw ie upow aŜnienia Przew odniczącego Rady Gminy do  
        dokonyw ania czynności w  spraw ach z zakresu praw a pracy w obec Wójta  
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        głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 
 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 
   UCHW AŁA – Nr II/12/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia 
   2006 roku  w sprawie upowaŜnienia Przewodniczącego Rady Gminy do  
   dokonywania czynności w sprawach z zakresu  prawa pracy wobec Wójta  
    stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 
h)ustal enia wynagrodzenia Wójta Gminy Sul ęc zyno. 
    
    Radni Rady Gminy w  materiałach otrzymali projekt uchw ały w raz z aktualną tabelę  
    w ynagrodzeń stanow isk pracowniczych w ójtów , starostów  i marszałków   
    w ojew ództw . 
 
    Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zaproponow ał Radzie Gminy trzy  
    w arianty: 
 
    Wariant I:  
 
    * w ynagrodzenie zasadnicze                                               - 4.000,00 zł, 
    * dodatek funkcyjny                                                           - 1.200,00 zł, 
    * dodatek specjalny – 30 % łącznego w ynagrodzenia  
      w ynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego         - 1.560,00 zł, 

• dodatek za w ieloletnią prace – 20 % w ynagrodzenia  
         zasadniczego określonego w  pkt 1                                -    800,00 zł  
 
       Dotychczasow e w ynagrodzenie Wójta Gminy               7.560,00 zł; 
 
    Wariant II:  
 
    * w ynagrodzenie zasadnicze                                               - 4.000,00 zł, 
    * dodatek funkcyjny                                                           - 1.500,00 zł, 
    * dodatek specjalny – 30 % łącznego w ynagrodzenia  
      w ynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego         - 1.650,00 zł, 
    * dodatek za w ieloletnią prace – 20 % w ynagrodzenia  
       zasadniczego określonego w  pkt 1                                  -      800,00 zł  
 
       Ogółem:                                                                      7.950,00 zł;  
 
    Wariant III: 
 
    * w ynagrodzenie zasadnicze                                               - 4.2 00,00 zł, 
    * dodatek funkcyjny                                                           - 1.300,00 zł, 
    * dodatek specjalny – 30 % łącznego w ynagrodzenia  
      w ynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego         - 1.650,00 zł, 
    * dodatek za w ieloletnią prace – 20 % w ynagrodzenia  
       zasadniczego określonego w  pkt 1                                   -     840,00 zł  
 
       Ogółem:                                                                      7.990,00 zł.  
 
    DYSKUSJA nad ustaleniem wynagrodzenia Wójtowi: 
 
    1.Radny Zbigniew  KLAWIKOWSKI w ypow iedział się za w ariantem III. 
 
    2.Radny Grzegorz BIELICKI zadał pytania Przew odniczącemu Rady Gminy: 
 

- Czy Pan Przew odniczący Rady Gminy te propozycje konsultow ał z 
mieszkańcami gminy ? 
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- Czy z Panem Wójtem? 
        
       Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stw ierdził, iŜ rozmaw iam z  
       mieszkańcami – padały róŜne głosy, równieŜ takie, aby w ójtow i nie podw yŜszać 
       w ynagrodzenia, a w ręcz obniŜyć pensję. 
 
    3.Radny Roman STENKA stw ierdził, iŜ naleŜy coś podw yŜszyć. 
 
    4.Zabrał głos Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS, który stw ierdził, iŜ trudno się  
       w ypow iadać w e w łasnej spraw ie.   
       W iem, Ŝe Gminy: Chmielno, StęŜyca, Somonino juŜ podjęły uchw ały o  
       maksymalnej w ysokości w ynagrodzenia w ójtów , tzn. 9.600,00 zł. 
       Co w cale nie oznacza, Ŝe tak musi być w  naszej gminie, lecz muszę nadmienić, Ŝe    
       przez okres dw óch lat pracow ałem sam, tj. za siebie i za Sekretarza.  
        
    5.Radny Jan SOMINKA zadał pytanie skierow ane do Wójta w  brzmieniu:  
     
       czy Ŝadna z osób nie pobierała pieniędzy za funkcje sekretarza ? 
 
       Tak, jedna z osób otrzymyw ała 800,00 zł miesięcznie z tytułu prow adzenia  
       niektórych spraw  poinformow ał Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS. 
 
       Rada Gminy w ypow iedziała się za w ariant III w  spraw ie: ustalenia w ynagrodzenia  
       Wójta Gminy Sulęczyno. 
     
       Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie: ustalenia w ynagrodzenia Wójta Gminy  
           Sulęczyno głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 
 
       Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 
    UCHW AŁA – Nr II/13/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia  
   2006 roku  w sprawie: u stalenia wynagrodzenia W ójta Gminy Sulęczyno  
    stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
                                             
i)zmian w budŜec ie gminy Sul ęc zyno na rok 2006. 
 
   Radni Rady Gminy otrzymali w  komplecie materiałów  za potw ierdzeniem odbioru w  
   dniu 30 listopada 2006 roku projekt uchw ały w  spraw ie: zmian w  budŜecie gminy  
   Sulęczyno na rok 2006 celem zapoznania się i ustosunkow ania się do tych  
   propozycji.  
 
   Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON omów iła poszczególne propozycję zmian w   
   budŜecie gminy Sulęczyno na rok 2006. 
 
   Po szczegółow ym w yjaśnieniu w szystkich pozycji zmian Rada Gminy przystąpiła do  
   głosow ania nad podjęciem uchw ały w  spraw ie: zmian w  budŜecie gminy Sulęczyno  
   na rok 2006. 
 

   Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 

- za podjęciem uchw ały w  spraw ie: zmian w  budŜecie gminy Sulęczyno na rok 
2006 głosow ało 15 radnych Rady Gminy. 

 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotow ą uchw ałę. 
 

   UCHW AŁA – Nr II/14/2006 Rady Gminy Su lęczyno z dnia 06 grudnia 
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  2006 roku  w sprawie: zmian w budŜecie gminy Su lęczyno na rok 2006  
  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 7 
 
     Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 
 
1.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA: 
    
   a)poinformow ał o dyŜurach pełnionych w  biurze Rady Gminy przez: 
 
      - Przew odniczącego Rady Gminy dyŜurow ać będzie w e w torki od godziny  

   1300 do godziny 1500 – jeden dzień e tygodniu, 

      - W iceprzew odniczący Rady Gminy dyŜurow ać będzie w  piątki od godziny  
        1400 do godziny 1530– jeden dzień w  tygodniu; 
    
   b)przedstaw ił pismo skierow ane do Rady Gminy Sulęczyno od f irmy Przew ozy  
      Autokarow e Edmund DOMASZK z Sulęczyna, ulica Sobótki 10, a dotyczące 
      poparcia w  celu uzyskania licencji przez przew oźnika na linię regularną  
      Sulęczyno – Kartuzy.  
       
      Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zadał pytanie Radzie Gminy  
      - kto jest za udzieleniem takiego poparcia przew oźnikow i ?  
 
      Głosow anie przebiegało, jak poniŜej: 
 
      - za udzieleniem poparcia o staranie się celem uzyskania licencji przez  
        przew oźnika na linię regularna Sulęczyno – Kartuzy głosow ało 15 radnych Rady  
        Gminy. 
 
      Rada Gminy jednogłośnie poparła starania przew oźnika o uzyskanie licencji  
      na linię regularną Sulęczyno – Kartuzy. 
      Uruchomienie tzw . taniej linii byłoby korzystne w ymiernie szczególnie dla  
      rodzin, które posyłają młodzieŜ do szkół ponadgimnazjalnych i osób  
      dojeŜdŜających do pracy w  Kartuzach, Gdańsku i okolic.       
 
2.Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie skierow ane do Wójta Gminy:  
  
   - na jakim etapie są poszukiw ania osoby na funkcję Zastępcę Wójta – Sekretarza  
     Gminy ? 
 
    Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS tw ierdząc, iŜ zamieściliśmy   
    ogłoszenie w  gazetach: kościerskiej, bytomskiej, kartuskiej i w  Dzienniku  
    Bałtyckim. 
    Dotychczas w płynęło ofert 10 – 12, z tego w arunki spełnia 1 osoba.  
    Wpłynęły oferty od osób:  
    - na staŜu, 
    - uczące się, a takŜe osób, które nie posiadają staŜu w  administracji. 
    Bardzo bym chciał, aby na następnej sesji Rady Gminy, która odbędzie się w  dniu  
    27 grudnia 2006 roku ( tj. środa ) moŜna pow ołać now ego Sekretarza Gminy.  
    
3.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA wnioskow ał o: 
 
   a)spraw dzenie stanu w szystkich hydrantów  na terenie gminy, 
 
   b)napraw ę drogi obok posesji Pana Saw ickiego w  Węsiorach, 
 
   c)zasypanie i w yrównanie dziur na drodze do Bukow ej Góry.  
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4.Radny Kazimierz GAWIN w nioskow ał o: 
 
   a)zebrania w iejskie, które przeprow adzone będą na początku 2007 roku w inne być   
      ogłaszane z w yprzedzeniem co najmniej 7 lub 10 dniow ym, 
 
   b)w  2007 roku w cześniej przekazać pod obrady sesji projektu uchw ały w  spraw ie  
      zatw ierdzenia taryf na zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e odprow adzanie  
      ścieków  w  Gminie Sulęczyno, 
 
   c)usunięciu klonu, który znajduje się w  pobliŜu Kościoła Rzymsko – Katolickiego w  
      Sulęczynie. W  porze w ieczorow ej drzew o to zasłania w idoczność palącej się lampy  
      ośw ietlenia ulicznego, 
 
   d)w ymianę chodników  po obu stronach jezdni - ulic: Stefana śeromskiego i Alei  
      Wojska Polskiego w  Sulęczynie w raz z napraw ą naw ierzchni tych ulic, 
 
   e)remont ulicy W iosennej w  Sulęczynie, 
 
   f )dokończenie budow y chodnika przy Alei Zw ycięstw a w  Sulęczynie w  kierunku  
      GS „ SCH ”, 
 
   g)ułoŜenie chodników  na osiedlach: „ Krąg ” i za cmentarzem w  Sulęczynie, 
 
   h)likw idację blaszanego zadaszenia, które stanow i zagroŜenie dla dzieci. 
 
5.Radny Józef MALEK wnioskow ał o: 
 
   a)napraw ę naw ierzchni dróg na terenie sołectw a Borek, 
 
   b)połoŜenie chodnika w  Borku od przystanku autobusow ego w  kierunku Bielawek, 
 
   c)niw elację skarpy w  Borku, ze w zględu na utrudnioną w idoczność, 
 
   d)napraw ę pobocza – barierki w  Bielaw kach. 
 
   e)kurs autobusow y relacji Kartuzy – Sierakow ice – Gow idlino przedłuŜyć do  
      Sulęczyna przez Borek - Kistow o ok. godziny 1500 , gdyŜ chodzi o pow rót  
      młodzieŜy dojeŜdŜającej  do szkół do miejsca zamieszkania. 
 
6.Radny Marcin JARZEMBIŃSKI w nioskow ał o:  
 
   a)przegląd stanu dróg gruntow ych, 
 
   b)w iększą częstotliw ość przejazdu równiarką po drogach gruntow ych, gdyŜ drogi są  
      w  coraz gorszym stanie, 
 
   c)zw iększoną ilość pracowników  interw encyjnych do prac, np. na drogach, 
 
   d)pozyskanie środków  unijnych na rozw ój turystyki w  gminie. 
 
7.Radny Stanisław  KLASA wnioskow ał o:  
 
   a)połoŜenie asfaltu na drodze w  miejscow ości Węsiory od krzyŜówki w  kierunku  
      Borow ca na odcinku 110 m. 
 
8.Radny Grzegorz STEFAŃSKI w nioskow ał o utw ardzenie ulic: Rzemieślniczej  
   i śuraw iej w  Sulęczynie.  
   Te ulice nie naleŜy w yrównyw ać równiarką, gdyŜ po przejeździe tego sprzętu stan  
   jest jeszcze gorszy niŜ przed przejazdem. 
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9.Radny Sław omir KELLER wnioskow ał o:  
 
   a)utw ardzenie drogi publicznej Golica – Bębny tłuczniem, gdyŜ przejazd tą drogą jest  
      bardzo uciąŜliw y dla mieszkańców  korzystających z tej drogi. 
 

 10.Radny Czesław  MYSZK wnioskow ał o napraw ę lampy ośw ietleniow ej umieszczonej  
   obok posesji Pana Jana LABUDY w  Widnej Górze. 
 

 11.Sołtys Sołectw a Mściszew ice Brunon DĄBROWSKI w nioskował o usunięcie topól przy  
   drodze w  Mściszew icach od b. sklepu spoŜyw czo – przemysłow ego GS „ SCH ” w   
   kierunku Tuchlina ( droga w ojew ódzka ). 
 

 12.W iceprew odniczący Rady Gminy Stefan KARCZ – czy jeszcze do budŜetu Gminy na  
      rok 2007 moŜna składać w nioski ? 
 
 13.Prezez Oddziału Kaszubsko – Pomorskiego Gerard GAWIN podziękow ał za  
      zaproszenie na obrady dzisiejszej sesji.  
      Pogratulow ał w yboru now ej radzie i funkcji w  tej Radzie.  
      Państw o radni rozpoczynacie zapisyw anie czystej karty w  sw oich Ŝyciorysach. 
      Za cztery lata nasze społeczeństw o oceni Wasze poczynania. 
      Rajca składając dzisiaj ślubow anie przyrzekał, Ŝe dochow a w ierności praw u, a  
      pow ierzony mu urząd spraw ow ać będzie tylko dla dobra publicznego i pomyślności  
      mieszkańców  gminy. 
      Wszyscy w iemy o tym, Ŝe Wójt odpow iada jednoosobow o, a Państw o Radni jesteście  
      łącznikami.  
      Osoby kompetentne muszą pracow ać w  gminie, aby nie podejmow ać błędnych  
      decyzji. 
      Zadeklarow ał w spółpracę z zakresu kultury, która jest zapisana w  statucie ZK-P. 
      Następnie w nioskow ał, iŜ nadszedł juŜ czas, aby w prow adzić dw ujęzyczne nazw y  
      miejscow ości, ulic, placów  i obiektów .  
      Nadając nazw y now ym ulicom naleŜy pamiętać o byłych działaczach kaszubskich. 
      Ponadto stw ierdził, iŜ uzgodniono z Dyrekcją Zespołu Szkół w  Sulęczynie, aby w  
    roku szkolnym 2007/2008 rozpocząć naukę języka kaszubskiego w  szkole. 

      Za zakończenie Ŝyczył w szystkim ow ocnej pracy i w ięcej uśmiechu na tw arzach. 
 
 14.Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stw ierdził, iŜ nieraz trzeba przełknąć  
      gorzką ślinę. 
 
 15.Do w cześniejszych w ypow iedzi ustosunkow ał się Wójt Gminy inŜ. Jan KULAS  
      tw ierdząc, iŜ: 
 
       a)nie jest tak, Ŝe nic nie robimy z zakresu popraw y gospodarki w odno – ściekowej. 
         Dokonujemy analiz i spraw dzamy u odbiorców  w ody, gdzie zauw aŜamy zbyt niskie  
         zuŜycie w ody, 
       b)informacja o terminach zebrań w iejskich – w niosek przyjmuje do w droŜenia, 
       c)drzew o klon – w ejdę w  kontakt z GS „ SCH ” w  Sierakow icach, 
       d)dłuŜszy czas na uchw alenie taryf za zbiorow e zaopatrzenie w  w odę i zbiorow e  
          odprow adzanie ścieków  – termin nie odgryw a tu roli, jest tak, albo rada  
          przyjmuje, albo nie zatw ierdza taryf, 
       e)w nioski do budŜetu – zgodnie z procedurą w prow adzając now y w ydatek lub  
         zw iększenie w ydatku przew idzianego w  projekcie w skazuje się źródło jego  
         sf inansow ania. 
         Komisja w inna w skazać z czego moŜna zdjąć i uzasadnić, dlaczego, np. dany dział  
         ma za duŜo przeznaczonych środków  finansow ych. Innej drogi nie ma, 
       f )Ŝeby częściej pracow ała równiarka na drogach gruntow ych – nie ma przeszkód,  
         jeŜeli zachodzi potrzeba to równiarka w yjeŜdŜa natychmiast, 
       g)w ięcej pracowników  interw encyjnych – ilu otrzymamy pracowników   
          interw encyjnych w  2007 roku trudno w  tej chw ili pow iedzieć, 
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       h)Komisja ds. Planu Zagospodarow ania Przestrzennego, Rozw oju Gospodarczego, 
          Rolnictw a i Ochrony Środow iska Rady Gminy będzie mogła dokonać w  terenie 
          przeglądu stanu dróg w  gminie, 
        i)nie ma moŜliw ości pozyskania środków  UE na budow ę drogi do Bukow ej Góry, do  
          śakow a – taki projekt ma szansę realizacji 0,5 %,  
        j)przez pięć lat budujemy szosę Mściszew ice – Skoczkow o, 
       k)110 m asfaltu – tego zadania nie ma w  projekcie budŜetu, 
        l)musimy mieć tego św iadomość, Ŝe gmina z w łasnych środków  nie pobuduje dróg  
          asfaltow ych, nie skanalizuje gminę, 
        ł)na inw estycje gmina rocznie moŜe przeznaczyć środków  w łasnych jedynie  
          500 – 600.000,00 zł, 
      m)dokończenie budow y chodnika w  stronę GS „ SCH ” nastąpi w  I – szym półroczu  
          2007 roku. Ponadto w iata przystankow a będzie umieszczona po drugiej stronie  
          jezdni w raz z zatoczką, 
       n)spraw a Bielaw ek – naleŜy pojechać na miejsce i w  terenie to w yjaśnić, 
       o)środki f inansow e z UE na rozw ój turystyki – nie otrzyma środków  finansowych na  
          ten cel gmina. To jest przypisane do zadań pow iatu do Programu Regionalnego. 
         
    16.Radny mgr Grzegorz STEFAŃSKI zadał pytanie skierow ane do Wójta Gminy: 
 
      Czy w  gminie jest osoba, która opracowuje w nioski dotyczące pozyskiw ania  
      środków  unijnych i opracow aniem programów  ? 
 
   Odpow iedzi udzielił Wójt Gminy inŜ.Jan KULAS – takiej osoby nie mamy, która  
   profesjonalnie mogłaby zajmow ać się pozyskiw aniem środków  unijnych. 
   Trzy lata w stecz, kiedy ogłaszałem konkurs na Sekretarza Gminy jednym z  
   w arunków  był w ymóg znajomość z zakresu opracow ania programów  w  celu  
   pozyskiw ania środków  unijnych. 
   Wtedy, nikt taki się nie zgłosił. W iemy o tym, Ŝe potrzebna jest nam taka osoba. 
   Teraz przy w yborze Sekretarza Gminy chciałbym, aby ta osoba dobrze orientow ała  
   się w  tym zagadnieniu i mogła zajmow ać się pozyskiw aniem środków  unijnych, tj. :  
   - w  60 % pośw ięcałaby się temu zagadnieniu,  
   - w  40 %  kierow aniem w ewnątrz urzędu. 
   Nigdy nie mów iłem, Ŝe gmina nie posiada pieniędzy na zatrudnienie fachow ca w tej  
   dziedzinie, lecz nie łatw o pozyskać taką osobę. 
    
   Wójt Gminy zaproponow ał Radzie Gminy, aby w  najbliŜszym okresie spraw dzić w   
   terenie stan budow y hali sportow ej w  Sulęczynie. 
 

   Na pow yŜszym zakończono punkt 7 porządku obrad II sesji V kadencji Rady Gminy. 
 
Przew odniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA podziękow ał w szystkim za udział w  
obradach sesji, a następnie stw ierdził „ zamykam obrady II sesji Rady Gminy 
Sulęczyno ”. 
 
Po zamknięciu obrad II sesji V kadencji Rady Gminy w szyscy radni Rady Gminy 
Sulęczyno otrzymali projekt budŜetu Gminy Sulęczyno na rok 2007 w raz z informacją 
o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami. 
  
    

PROTOKOŁOW AŁA: 
 

Jolanta BRONK  
Inspektor ds. obronnych 
oraz obsługi Rady Gminy  
i jej organów  Urzędu Gminy  
Sulęczyno  
 

 


